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Desenvolupament de la sessió 
 
El vicepresident obre la sessió i dóna la benvinguda als assistents. Recorda que el 
govern actual va decidir passar pels diferents barris del districte per fer les audiències 
públiques amb l’objectiu de fer-les més descentralitzades. 

Excusa l’absència del president del Districte, el senyor Jaume Collboni, que no ha 
pogut venir per qüestions d’agenda. 

La senyora Mercè Güell, en nom propi, exposa el problema de finalització de les obres 
de la plaça Catalana. Comenta que les obres d’aquesta plaça es van fer al mateix 
temps que les de la plaça Sanllehy i es queixa que, a diferència d’aquesta, la plaça 
Catalana no té posades plantes de decoració, ni suficients bancs per seure-hi. 
Suggereix que es col·loquin baranes per delimitar la zona de jardineria que han 
començat a posar recentment perquè diu que alguns joves passen per sobre i la 
trepitgen sense fixar-s’hi. 

Indica que té un paper que li van donar a l’Ajuntament i que l’ha omplert, i també 
apunta que té unes quantes firmes en relació amb aquest tema, que va aconseguir a la 
mateixa plaça Catalana. Considera que l’Ajuntament no té tant d’interès en aquesta 
plaça perquè no és una via de comunicació amb punts d’interès com ara el Parc Güell, 
i en canvi la plaça Sanllehy sí que ho és. Creu que això és inadmissible i demana una 
actuació aviat. 

El senyor Francisco Sánchez Comeral, en nom propi, informa que és un veí del carrer 
Garrotxa i es queixa de l’estat degradat i descuidat en el qual es troba, on manca la 
neteja i l’adequació de les voreres. 

El senyor Lluís Cairell Tortosa, en nom de l’Associació de Veïns de la Teixonera, inicia 
la seva intervenció agraint al govern que s’aproximi cada vegada més a considerar i fer 
conèixer el barri de la Font del Gos. Després, comenta que un dels principals 
problemes del seu barri, la Teixonera, és la inexistència d’una escola bressol. 
Assenyala que els nens del barri han de desplaçar-se a escoles privades que són molt 
costoses, ja que moltes vegades no tenen prou punts per a poder-se matricular a les 
escoles públiques dels barris adjacents. 

Considera que els tres primers anys de vida d’un nen són fonamentals per al seu 
aprenentatge a llarg termini i manifesta la seva queixa pel fet que a Horta-Guinardó no 
es prevegi construir cap de les deu noves escoles bressol que preveu fer l’Ajuntament 
durant aquest mandat. 

Seguidament, retreu al govern que no hagi acabat les obres de l’estació de metro de la 
Teixonera perquè recorda que era un dels punts del programa de Barcelona en Comú, 
i considera vergonyós l’estat en el qual estan actualment les escales mecàniques i el 
fet que les persones amb discapacitat no puguin accedir-hi degudament. 

En darrer lloc, parla de la ronda de Dalt i assenyala que la seva associació s’està 
reunint amb tots els grups municipals per a tractar el tema. Ara bé, es queixa del fet 
que s’hagi convocat una taula de treball en la qual no es treballa, sinó que només 
s’informa, i diu que ells faran una vertadera taula de treball amb els tècnics que tingui 
en compte tot allò que ja s’ha consensuat. 

Lamenta que el govern llueixi de la participació ciutadana perquè creu que el fet que el 
cobriment de la ronda de Dalt fos una de les propostes més votades a la plataforma 
decidim.barcelona no s’ha reflectit en cap acció política. Considera que el govern no 
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pot negar-se a fer les obres excusant-se amb possibles problemes com ara la fuga de 
80 milions d’euros que hi ha hagut a les obres de la Sagrera, i creu que la banda nord 
d’Horta-Guinardó ha de lluitar i ser igual que la resta de barris i districtes, com per 
exemple Nou Barris o Sarrià, que ja tenen part de la ronda de Dalt i de la ronda del Mig 
cobertes. 

El senyor Claudio Banchelli, en nom propi, indica que era el president de la finca de 
Santa Rosalia, 91, i es queixa a l’Ajuntament i, concretament, a la regidora, per 
l’abandonament que hi ha hagut de les persones afectades per l’expropiació de la finca 
a finals del 2014. Es mostra indignat amb el fet que set persones de BComú formin 
part de Bagursa, l’empresa de gestió urbanística que es dedica a fer expropiacions de 
pisos, i denuncia el fet que el conseller Joan Figuerola, del GMDCiU, ocupés durant 
vint-i-set anys un pis al barri de Sarrià-Sant Gervasi i després li passés les claus al seu 
fill perquè el seguís ocupant, tema que no va sortir a la llum fins fa poc en una nota de 
premsa on parlava el tinent d’alcalde Gerardo Pisarello. 

Considera que hi ha hagut un buit institucional a l’Ajuntament amb el tema de 
l’afectació i la gestió urbanística, que ve des del tripartit i des del govern de CiU, i 
denuncia l’abandonament polític amb els veïns de la seva finca, que queda palès en la 
manca de presència política durant la primera reunió que es va fer a un centre cívic, el 
2014, per parlar del tema. 

Comenta que la situació actual és molt desigual perquè tant els propietaris de pisos de 
Santa Rosalia, 91, com les persones que ocupaven pisos de forma il·legal, han 
aconseguit un reallotjament per part de l’Ajuntament amb les mateixes condicions, que 
és un lloguer de 150 euros al mes, i no ho troba just. 

Explica que part de l’abandonament també queda reflectit en el fet que els veïns van 
haver de denunciar a Bagursa per incompliment del dret de família, ja que no volien 
donar un pis de reallotjament a un dels llogaters de la finca. Fa saber que els veïns 
van aconseguir el pis i recorda que tots els veïns de la finca van viure mesos en un 
hotel. 

Després, es queixa del fet que l’expropiació es consideri una venda i ara, com a veí, li 
toqui pagar impostos i taxes de plusvàlua, quan ell no ha tingut cap benefici de venda, 
així com també l’IBI del 2016. 

En darrer lloc, retreu a la regidora que digui als veïns del carrer Iriarte que no sap com 
acabarà la seva situació al·ludint al cas de Santa Rosalia, 91, i es queixa del fet que el 
maig del 2013 l’afectació de la finca s’argumentava per la necessitat de construir dos 
edificis i, en canvi, actualment es parla de construir parcs i jardins. Assenyala que la 
seva denúncia sobre el tema és al jutjat. 

La senyora Victòria Sanz, en nom propi, se suma a la queixa feta sobre la plaça 
Catalana perquè creu que les obres han estat nefastes. 

Tot seguit, comenta que el carrer Amílcar, que surt de la plaça Catalana, està en molt 
mal estat per uns pivots de llum que cal remodelar, i per un paviment en mal estat. A 
més, diu que també hi ha una grua abandonada i tem que pugui fer mal a algú un dia 
de vent. 

Després, parla dels excrements d’animals que hi ha a carrers, parcs i jardins, que 
troba excessius, i demana a l’Ajuntament que hi posi remei mitjançant neteja i també 
amb multes. En aquest sentit, apunta que el servei de neteja va trigar una setmana a 
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passar després de la revetlla de Sant Joan, i es queixa del fet que això no passi a 
altres districtes. 

En darrer lloc, fa saber que està expressant una queixa seva i, també, en nom de 
molts altres veïns. 

La regidora del Districte respon per temes. Respecte a la Teixonera, indica que cal 
tenir en compte que l’anterior govern havia paralitzat la creació de noves escoles 
bressol, i considera que el districte d’Horta-Guinardó acull  una de les escoles que va 
obrir l’any 2015, que és la de l’illa UA3 al Guinardó. A més, recorda que Horta-
Guinardó és el segon districte de tot Barcelona en nombre d’escoles bressol públiques 
i en nombre de places. Mostra el seu acord amb el fet que són insuficients i que cal 
crear-ne de noves, per la qual cosa apunta que aquest és l’objectiu a seguir per part 
del govern. 

Pel que fa a l’estació de la Teixonera, assenyala que les obres del metro i les obres del 
voltant de l’estació són dues coses diferents, i diu que aquestes últimes s’acabaran 
durant el mandat. A més, precisa que la Teixonera és un barri del qual es vol potenciar 
l’espai públic i creu que la dignificació de l’espai de sortida de metro ajudarà a fer-ho 
possible. 

Respecte a la finca Santa Rosalia, 91, confirma que és un edifici afectat per obtenir 
més espais verds, i diu que es va buidar amb caràcter urgent perquè una part estava 
danyada. Informa que s’enderrocarà aviat i fa saber que el govern actual va anul·lar 
els recursos perquè les indemnitzacions que es van donar als residents de la finca 
fossin més altes, perquè considera que les quantitats eren insuficients. Concreta que 
aquesta actuació s’ha fet des de Bagursa. 

Confirma que la cobertura de la ronda ha estat la proposta número 1 del web 
decidim.barcelona, i subratlla que durant aquest mandat s’hi destinaran 15 milions 
d’euros, que és la quantitat màxima d’euros destinats a un mateix projecte. 

Després, respecte a la neteja, respon que aquest tema és recurrent a l’estiu i explica 
que es fa un baldeig per tots els carrers però que, a l’estiu, mai no és suficient. 

Pel que fa als excrements dels gossos, opina que no es resol només amb la millora de 
la convivència i l’augment de les sancions, sinó que també passa pel desplegament de 
l’ordenança de gossos, que preveu l’habilitació d’espais exclusius per a esbarjo de 
gossos i altres espais compartits. Comunica que s’està fent una planificació d’aquests 
espais per districtes perquè l’ordenança marca que cadascun hauria de tenir 700 
metres quadrats d’esbarjo exclusiu. Comenta que en el cas d’Horta-Guinardó no n’hi 
ha prou i que s’habilitaran més espais. 

El gerent informa que pren nota sobre els comentaris de la plaça Catalana i diu que hi 
faran una visita amb els Serveis Tècnics per veure com es pot arranjar. 

La regidora respon sobre la grua i explica que pertany a un privat i que l’Ajuntament ja 
l’ha instat a retirar-la. Tot i això, fa saber que s’han assegurat que no suposa cap perill 
i manifesta la seva intenció de seguir fent informes sobre la seguretat de la mateixa. 
Indica que pot fer públic l’informe de seguretat sobre la grua si els veïns ho volen. 

El conseller tècnic del Districte matisa una mica més la situació de la grua i explica que 
un any enrere, l’Ajuntament va rebre totes les peticions dels veïns per a retirar la grua i 
va instar el privat a fer-ho. Explica que fins i tot es va proposar que la retirada la fes 
l’Ajuntament de manera subsidiària, i comenta que quan ja estava pactada la data per 
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fer-ho, el privat va presentar tota la documentació relativa al bon estat de la grua i al fet 
que no suposa cap risc de seguretat, per la qual cosa l’Ajuntament no va poder actuar 
en aquests termes. 

Per respondre al temor dels veïns, especifica que com que la grua no està en 
funcionament, s’ha deixat la part de dalt desbloquejada precisament perquè faci la 
mínima resistència al vent i no hi hagi risc de caiguda, per la qual cosa comenta que si 
es mou, no és un senyal de risc. 

El senyor Antoni Palma i Sancho, en nom de l’Associació de Veïns del Turó de la 
Rovira, pregunta quan el bus de barri 119 allargarà una parada uns 200 metres i 
donarà la volta, ja que és el que es va acordar i es va aprovar el 2015. Afegeix que la 
situació a l’estiu es fa més necessària que mai perquè amb la calor costa més pujar els 
carrers amb pendent per on hauria de passar l’autobús. 

El senyor David Morales Ferrero, de la finca del carrer Garrotxa, 38, recorda que 
després de demanar una reunió amb la regidora, va ser finalment atès pel gerent i el 
conseller tècnic del Districte, als quals els va presentar un escrit sobre les obres del 
Mercat del Guinardó, perquè els veïns del carrer Garrotxa, 38, que són habitatges de 
protecció oficial, creuen que s’han fet d’una forma irregular. 

Treu el tema de l’escola bressol de l’illa UA3 sobre la qual ha parlat la regidora i es 
queixa del fet que la porta d’emergència romangui tancada. Indica que al desembre del 
2015 i el març d’enguany va presentar una notificació al respecte a l’Ajuntament però 
no hi ha hagut resposta, i demana que actuïn per evitar accidents. 

A més, retreu a la regidora que no s’hagi informat sobre el procés de construcció de 
l’escola bressol i comenta que es va fer molt de pressa, la qual cosa va suposar que 
els obrers treballessin fora del seu horari laboral. 

Així mateix, comenta que la plaça del Mercat també s’ha fet ràpid i sense pensar, i 
manifesta el seu escepticisme pel fet que només dos mesos enrere se signés un 
certificat que cedeix part de la plaça per a usos privats de forma gratuïta a una escola 
concertada. Pregunta com s’ha pogut donar aquesta situació i què hauria de fer si 
estigués interessat a obtenir part dels terrenys. 

Després, retreu que l’Ajuntament no hagi resolt la qüestió del pendent de la plaça, que 
va canviar quan es van cedir uns metres quadrats a l’entitat privada. Lamenta que 
l’Ajuntament no replantegi l’obra i creu que és necessari fer-ho. 

A més, recorda que ha presentat diverses queixes a l’Ajuntament i per la majoria de 
casos no li han donat resposta. 

El senyor Antoni Roca, en nom propi, parla de l’espai Talleres Muñoz i demana que es 
retirin les tanques que hi ha actualment a la vorera que dóna a l’avinguda Mare de Déu 
de Montserrat i una altra tanca de l’interior per tal de deixar pas i per fer que la zona 
sigui més segura. Així mateix, demana que es netegi l’esplanada que queda davant de 
l’avinguda Mare de Déu de Montserrat perquè creu que podria ser un espai per a 
l’esbarjo i es guanyaria un espai públic mentre no es fa la zona verda prevista. 

El senyor Francesc Josep Muro Clemente, en nom propi, pregunta al govern què farà 
en relació amb la reducció de barreres arquitectòniques i explica que hi ha unes 
escales al carrer Sales i Ferré, entre Ercilla i Garriga Roca, que actualment dificulten 
molt el pas. Pregunta amb qui hauria de parlar d’aquests temes. 
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La senyora Elena Mateo Cócera, en nom de l’Associació de Veïns de Sant Genís dels 
Agudells, comunica que l’associació a la qual representa no vol que s’aturin les obres 
del camp de futbol de Sant Genís. Explica que algun veí ha dit que sí que vol que 
s’aturin però deixa clar que aquest no és el posicionament de l’entitat, motiu pel qual 
intervé a l’Audiència. 

La senyora Irene Martín, en nom propi, mostra la seva preocupació per la qualitat 
atmosfèrica de Barcelona perquè creu que és un tema cabdal de salut pública sobre el 
qual cal treballar. Pregunta al govern què està fent en aquesta matèria i quines 
actuacions preveu fer per a ampliar l’espai públic, i proposa que el districte d’Horta-
Guinardó es converteixi en un districte pioner a la ciutat en relació amb els espais 
verds, la recuperació de l’espai públic i la disminució de trànsit de vehicle privat, del 
qual pensa que és excessiu. Matisa que un exemple de recuperació podria ser al 
passeig Maragall, on proposa fer un carril de bicicletes precisament a la part de 
botigues, i afegeix que es podria posar en marxa la bici elèctrica. 

La regidora respon que, respecte al camp de futbol de Sant Genís, l’Ajuntament està 
mantenint reunions amb un grup de veïns que s’han vist afectats per les obres del mur 
per tal de resoldre la situació, i fa saber que és plenament conscient que l’Associació 
de Veïns no està a favor de paralitzar les obres. Especifica que la construcció del mur 
es tractarà directament amb els veïns afectats i reitera que el projecte segueix 
endavant. 

Pel que fa als problemes d’accessibilitat, informa que en pren nota i ho miraran amb 
els Serveis Tècnics per veure quin tipus d’actuació necessitaria el carrer en qüestió. 

Quant a l’espai conegut com a Talleres Muñoz, respon que l’opció provisional 
plantejada pel senyor Roca s’està treballant amb la finalitat que l’espai estigui 
disponible per al barri. 

Pel que fa als comentaris sobre la qualitat de l’aire, mostra la seva preocupació per 
aquest tema, que creu que és una absoluta prioritat, i apunta que segons un dels 
centres d’epidemiologia ambiental de Barcelona, cada any moren 3.500 persones a 
l’àrea metropolitana per malalties relacionades amb la mala qualitat de l’aire. Afegeix 
que si bé Horta-Guinardó no és dels pitjors districtes de la ciutat en qualitat de l’aire, 
cal tenir en compte que els límits de Barcelona superen de lluny tant els que estableix 
l’Organització Mundial de la Salut com els límits legals que marca la Unió Europea. 

També manifesta el seu acord amb la realització d’actuacions contundents per reduir 
l’ús del vehicle privat, ja que creu que és la principal font de pol·lució a la ciutat. 
Puntualitza que l’Ajuntament té un Pla de mobilitat urbana que assenyala que cal 
reduir un 20% els viatges en cotxe que es fan a la ciutat per tal de complir els mínims 
legals i, tot seguit, comenta que és injust que el 70% de l’espai públic de la ciutat sigui 
calçada perquè només el 20% dels viatges que es fan diàriament, comptant interns i 
externs, es fan en cotxe. 

Indica que el govern està treballant en diferents propostes per recuperar l’espai públic 
per a les persones i no per als vehicles, i apunta a la feina que està fent amb el 
projecte de les superilles, del qual destaca un grup de treball enfocat a una superilla 
del barri d’Horta. 

Respecte a la ronda de Dalt, matisa que no es pot cobrir sencera perquè, per 
qüestions de seguretat, els túnels llargs han de tenir diferents forats, i apunta que la 
feina que cal fer amb la ronda també passa per pacificar els laterals i disminuir entre el 
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15% i el 25% del trànsit que porta actualment amb l’objectiu que el soroll i la 
contaminació disminueixin. 

Afegeix que en relació amb el que es comentava sobre el passeig Maragall, es preveu 
posar-hi un carril bici i, de fet, comunica que durant la Setmana de la Mobilitat 
Sostenible i Segura  es va tallar la circulació als vehicles privats per convertir els dos 
carrils centrals en carrils bici. Comunica que el carril bici es farà durant el mandat 
actual. 

I, en darrer lloc, respecte a les bicicletes elèctriques, anuncia que s’incorporaran al nou 
contracte del Bicing, aprofitant que l’actual venç durant el mandat. Afegeix que la idea 
de renovació de contracte és que el Bicing arribi a més barris i que l’extensió tingui una 
bona quantitat de bicicleta elèctrica. 

El gerent respon que, pel que fa al bus de barri 119, recentment es va reunir amb TMB 
per reclamar la modificació d’ubicació de la parada i diu que insistirà perquè es dugui a 
terme al més aviat possible. Comunica que informarà els veïns quan es torni a reunir 
amb TMB. 

Després, fa saber que insistirà sobre la necessitat d’obrir la porta d’emergència de 
l’escola bressol del Guinardó i explica que el fet que s’hagi cedit un espai a aquesta 
institució no respon al fet que sigui una escola privada, sinó al pacte acordat amb 
l’escola quan es va definir urbanísticament l’entorn del Mercat del Guinardó. Matisa 
que en aquell moment l’escola ja existia i estava situada a l’actual edifici del carrer 
Garrotxa, 38, i afegeix que es va acordar un reallotjament a l’espai que se li ha donat 
recentment. Tot i això, reconeix que la gestió patrimonial s’hauria d’haver fet abans. 
Indica, tanmateix, que el govern ha anat enviant tota la documentació al respecte als 
veïns. 

Tot seguit, comenta que, pel que fa al camp de futbol de Sant Genís, el mateix dia de 
l’Audiència el govern ha convocat els veïns per a fer una comissió de seguiment el dia 
18 de juliol a les 18.30 h, a la qual convida els assistents a anar-hi. Precisa que ja van 
comunicar als veïns que es veuen afectats pel mur que no hi ha solucions físiques, 
però que intentaran que quedi el millor possible. 

Finalment, respon al senyor Muro que els tècnics de l’Ajuntament contactaran amb ell 
per mirar com intervenir en el carrer que ha mencionat. 

El conseller tècnic afegeix, en relació amb la qualitat de l’aire, que a banda d’impulsar 
la superilla al barri d’Horta, s’està estudiant la possibilitat de crear un grup de treball 
que estudiï la mobilitat al Guinardó, ja que aquesta va ser una proposta feta al Consell 
de Barri una setmana enrere. Comenta que Mobilitat ja està fent una anàlisi sobre el 
tema i que el grup de treball serviria per agrupar diferents actors com ara la 
coordinadora d’entitats, l’associació de veïns o les AMPA, que des de fa temps han fet 
propostes per millorar la mobilitat i guanyar espai públic. 

En darrer lloc, fa saber que respecte a l’espai Talleres Muñoz, l’Ajuntament està mirant 
com es poden enretirar les tanques de les quals s’ha parlat, però puntualitza que no és 
un tema fàcil de resoldre.  

La senyora Marta Dalmau Pujol, en nom de Sostre Cívic, pregunta al govern amb qui 
hauria de parlar per buscar un espai o un edifici en desús al districte perquè hi puguin 
anar a viure un grup de persones grans que vénen de la seva entitat, la qual planteja 
una nova forma d’entendre el dret a l’habitatge. 
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El senyor Jesús Lois Arias, en nom propi, es queixa que no s’ha informat degudament 
a tots els barris de la celebració de l’Audiència Pública. Concretament, diu que al barri 
del Carmel no s’hi ha posat cap cartell al respecte i l’únic acte que s’ha anunciat és el 
del Consell Plenari del dia 6. Considera que només es notifica l’acte al barri on es farà, 
i pregunta si l’Audiència és un òrgan de tot el districte o només d’un barri en concret. 

El senyor Francisco Mandiola, en nom propi, exposa que des de l’any 1977 s’ha 
queixat perquè, quan plou, la riera que està entre Sales i Ferré, rambla de la 
Muntanya, Vinyals i carrer de l’art, s’estanca perquè està tancada a banda i banda, 
amb la qual cosa és un niu de porqueria i de rates. Fa saber que el 2003 va presentar 
un escrit a l’Ajuntament per queixar-se del tema i que el 2005 la senyora Elsa Blasco li 
va contestar, però retreu que encara no s’hagi resolt i demana al govern que actuï. 

La regidora respon per temes i comença per la darrera petició sobre la riera. Respon al 
senyor Mandiola que si el problema no està resolt des de l’any 1977 deu ser perquè no 
és fàcil de fer-ho i es compromet a enviar els Serveis Tècnics de l’Ajuntament perquè 
ho mirin i ho solucionin o, si més no, hi posin un remei pal·liatiu per evitar, sobretot, 
que les rates arribin als habitatges. 

Pel que fa a la petició d’edificis en desús, informa que l’Ajuntament coneix Sostre Cívic 
perquè és una de les entitats amb les quals està fent el Pla d’habitatge. Troba molt 
interessant les mesures alternatives de tinença d’habitatge que proposen, 
especialment perquè la Generalitat no preveu nova construcció d’habitatge ni 
residència per a gent gran, i comunica que es posaran en contacte amb ells per a 
parlar-ne. 

El conseller tècnic aclareix que a l’inici del mandat es va decidir canviar el format de 
les audiències públiques i acostar-les a tots els barris, motiu pel qual es convoquen en 
diferents barris amb l’objectiu d’haver passat per tots ells al cap de dos anys, 
aproximadament. 

Pel que fa als cartells, comunica que per aquesta Audiència se n’han fet 983, que és 
una mica menys de la meitat de porteries del barri del Guinardó, i anuncia que el cost 
és d’uns 1.000 euros, per la qual cosa el cost per a fer cartells per a tots els barris 
seria massa alt. Anuncia que el Districte fa difusió de l’audiència per tots els mitjans de 
comunicació que té al seu abast, com ara el web i el butlletí, i també l’enviament de la 
convocatòria a les persones interessades, a més de penjar els anuncis als taulells 
municipals.  

També aclareix que l’Audiència és de districte i diu que una mostra d’això i del fet que 
la comunicació per altres vies funciona és que en aquesta Audiència ha participat gent 
d’altres barris com per exemple Sant Genís o la Teixonera. 

El senyor Manel, en nom propi, exposa que hi ha un problema amb els aparcaments 
de moto. Explica que al carrer Torre de Pardals s’ha tret una banda d’aparcament de 
cotxes i s’han cobert totes les cantonades amb espais per a motos, però precisa que el 
problema és que les motos segueixen aparcant a la vorera i no a l’espai dibuixat a la 
calçada, amb la qual cosa dificulten el pas dels vianants. 

Una senyora (que no diu el nom), assenyala que el barri de Font d’en Fargues i el barri 
del Carmel tenen mal resoltes les rutes dels autobusos i posa com a exemple el camí 
que han de fer els veïns de la Font de la Mulassa per anar a l’ambulatori, que és al 
carrer Murtra, ja que diu que han de fer una bona ruta i esperar diferents autobusos 
per arribar-hi, cosa que troba inconvenient. 
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Després, comenta que, tal com ha expressat altres vegades, el túnel de la Rovira no té 
cap sortida d’emergència i això suposa un perill important i que caldria resoldre. I, en 
darrer lloc, es queixa de la ubicació dels fanals dels carrers Montserrat de Casanovas i 
Marquès de Foronda, perquè estan al mig de la vorera i tenint en compte que és molt 
estreta, impedeixen el pas i provoquen accidents entre els vianants. 

El senyor David Morales Ferrero, en nom propi, creu que cal matisar el tema del 
reallotjament de l’Escola Guinardó i explica que, originalment, l’edifici de protecció 
oficial on ara viuen els veïns estava dividit en tres locals, un dels quals l’ocupava 
l’escola mencionada. Indica que el 2015 Regesa va començar a reduir el preu d’aquest 
local i recorda que un dels tres locals va ser comprat per un empresari amb finalitats 
financeres. Fa saber que els veïns pensen que hi ha hagut una cadena de favors entre 
Regesa i l’Escola Guinardó perquè l’Escola va comprar els dos locals a Regesa i, 
actualment, Regesa li cedeix l’espai gratuïtament. Afegeix que l’Escola Guinardó va 
presentar un document a l’Ajuntament dient que la comunitat de veïns estava d’acord 
amb el fet que se li cedís l’espai, però retreu que aquest paper no el tingui ningú de la 
seva comunitat de veïns. 

Amb tot, demana una trobada amb la regidora del Districte i demana que actuï en 
relació amb la porta d’emergència perquè, a més, diu que Bombers no ha certificat en 
cap moment el funcionament de l’escola i té un paper en el qual es denega l’activitat 
econòmica que data del 2013. Creu que si passa alguna cosa el govern culparà al 
govern anterior i demana una actuació immediata. 

El senyor Banchelli intervé per aclarir que la valoració sobre l’expropiació de la finca 
del carrer Santa Rosalia, 91, no va ser com el govern diu. Matisa que set propietaris de 
pisos de la finca van anar a judici perquè no estaven d’acord amb la valoració que 
Bagursa feia per a l’expropiació i diu que en cap cas es van preocupar pel seu estat 
civil i les condicions econòmiques que tenien. 

Comenta que els veïns de la finca van gastar diners en la realització d’un informe 
tècnic que va concloure que els veïns que estaven en perill eren aquells els 
apartaments dels quals donaven al carrer Fastenrath, i es queixa del fet que els 
evacuessin a tots indistintament. Explica que després de l’evacuació es va fer un altre 
informe de valoració de la finca que va detectar que el 25% de l’estructura estava 
afectat, però la resta no, i pensa que hi havia algun interès especial a enderrocar-lo. 

Amb tot, aclareix que el govern de BComú no ha ajudat als veïns tal com han dit, sinó 
que han estat els veïns que van al·legar a la valoració de Bagursa els que han 
aconseguit que les indemnitzacions siguin més altes. 

La regidora del Districte respon que, efectivament, com que Bagursa va recórrer el 
recurs presentat pels set veïns, el govern va retirar el recurs per permetre que els 
propietaris rebessin, en conjunt, uns 70.000 euros més dels previstos. Mostra el seu 
acord amb el fet que l’expropiació de tota la finca no era necessària, com tampoc tota 
l’evacuació, però diu que és una actuació del mandat anterior i que, per tant, no hi pot 
afegir res més. 

Després, respon al senyor Morales que ella no l’ha rebut personalment perquè han 
preferit atendre’l personal que treballa en l’àmbit de què tracta la seva consulta. Ara 
bé, mostra la seva disposició a trobar-se amb ell. 

Pel que fa a la qüestió de les motos, mostra el seu acord amb el fet que el seu espai 
d’aparcament ha de ser la calçada i no la vorera, i fa saber que durant el mandat es 
mirarà de treballar per aquest objectiu. Respecte al vehicle privat, matisa que el govern 
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vol intervenir en els desplaçaments que són innecessaris, però corregeix que la seva 
intenció no és suprimir del tot aquest ús. 

El conseller tècnic explica que hi ha una política d’ubicar aparcaments de motocicletes 
abans del pas de vianants en el sentit de la marxa del cotxe precisament per millorar la 
visibilitat de les persones que creuen, i diu que per aquest motiu se’n posen als 
xamfrans. 

Pel que fa a l’accés a l’ambulatori pels veïns del Carmel i Font d’en Fargues, comunica 
que actualment s’està definint la fase 5 de la nova xarxa de bus ortogonal i comenta 
que un cop s’hagi implementat, es farà una anàlisi de la resta de línies, tant de busos 
de barri com línies convencionals, per garantir la mobilitat més propera i cobrir les 
zones on no arribin les línies d’altes prestacions, com són les verticals, les horitzontals 
i diagonals. 

Després, explica que en relació amb el túnel de la Rovira, enguany es faran algunes 
actuacions de millora de la seguretat del mateix, tant per disminuir la velocitat dels 
vehicles com per millorar les filtracions. Diu que quan l’Àrea de Mobilitat hagi redactat 
el projecte, se n’informarà els veïns. 

 

En no haver-hi altres assumptes a tractar, el vicepresident agraeix la participació a tots 
els assistents i aixeca la sessió a les 20.40 h. 

 
 
 
 
El cap de Comunicació      Vist i plau  
          El vicepresident 
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